
     На сцяне каб�нета намесн�ка галоўнага ўрача па сетцы цэнтральнай
раённай кл�н�чнай бальн�цы Андрэя Дэрв�са, партрэт якога занесены на
раённую Дошку гонару, акрамя дыпломаў � ўзнагарод, в�с�ць карц�на з
выявай пал�кл�н�к�, падораная калектывам. Не, не астравецкай � не
цяперашн�м� калегам�, а тым�, з к�м малады ўрач пачынаў прафес�йную
дзейнасць у гарадск�м пасёлку М�р. Хоць, як мне здаецца, Андрэй
Іванав�ч � для астраўчан даўно перайшоў у катэгорыю «зямляк». А вось
ц� стаў Астравец для ўраджэнца суседняга раёна родным, раскажа ён
сам.

    Ашмяны: зразумець сябе
    – Вучыўся я ў СШ№1, цяпер гэта школа нос�ць �мя М�ха�ла Гружэўскага,
як� ў мой час быў там дырэктарам.
Жаданне стаць медыкам з’яв�лася ў класе дзесьц� 6-м. Па-першае,
падабалася б�ялог�я. Акрамя таго, часта бывае, што на выбар прафес��,
асабл�ва ў выпадку з медыцынай, уплывае нейк� эмацыянальны
момант, магчыма, нават бяда. На жаль, такое здарылася ў мяне –
адсюль дз�кае (па-�ншаму не назаву) жаданне стаць урачом, каб
дапамагаць людзям, лячыць, па магчымасц� аблегчыць �х боль…
  Я цвёрда �шоў да мэты – з добрым� вын�кам� цэнтрал�заванага
тэсц�равання � «залатым» атэстатам паступ�ў у Гродзенск� медыцынск�
ўн�верс�тэт. Час пагуляць у футбол? Не, не хапала. Шмат займаўся:
акрамя ўрокаў � школьных факультатываў па патрэбных прадметах,
карпеў над заданням� ад рэпетытараў.
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      Удзельн�чаў у як�х тольк� мог навуковых даследаваннях, выступаў на
канферэнцыях маладых вучоных, мае работы змяшчал� ва
ўн�верс�тэцк�х друкаваных выданнях… Аднак трап�ць у х�рург�чную
групу не атрымалася. Выбраў тэрапеўтычную. 
   Расчаравання ад гэтага не было, увогуле н� разу нават думк� не
ўзн�кла к�нуць ун�верс�тэт, а пасля здрадз�ць выбранай пра фес��. Так,
здарал�ся моманты, кал� было складана – у асноўным на першым,
адаптацыйным, курсе, � трэц�м, кал� пачалося вывучэнне вельм�
сур’ёзных � складаных прадметаў: фармакалог��, пата лаг�чнай анатом��,
м�краб�ялог��.

      Ашмяны: набрацца вопыту
  – Інтэрнатуру праходз�ў у Ашмянскай ЦРБ. Запомн�л�ся начныя
дзяжурствы. Інтэрн можа на �х не хадз�ць, аднак хацелася даведацца як
мага больш, паслухаць парады калег. Тут жа падпрацоўваў на «хуткай»
– гэта быў вопыт � ў той жа час падзаробак. Час дазваляў, жаданне было
– то чаму б � не?

      М�р: адпрацаваць
     – Па размеркаванн� трап�ў у М�рскую па л�кл� н�ку Карэл�чскага раёна,
дзе адпра цаваў 2 гады ўчастковым тэрапеўтам � «ў на грузку»
загадчыкам пал�кл�н�к�.
   Выпала перажыць рэканструкцыю мясцо  вай бальн�цы – у гэтым я
таксама пры маў не пасрэдны ўдзел. Менав�та тады � з’яв�лася ра зу -
менне, што такое к�раўн�цтва пра цэсам.
    У М�ры давялося расшыфроўваць кардыяграмы, бо спецыял�ста не
было, – наву чыўся разб�рацца, увогуле лепш разумець метады
даследавання. 

     Астравец: тут � «асесц�»
  – Не паверу, кал� нехта скажа, што не ведаў пра будаўн�цтва ў
Астраўцы атамнай электрастанцы�, пра тое, што горад расце, а
значыць, тут адкрываюцца � перспектывы. 

       Гродна: вучыцца
 – Ва ўн�верс�тэце мара быць урачом
канкрэтызавалася: зразумеў, што хачу стаць х�рургам
або траўматолагам. І зноў жа �шоў да гэтага
мэтанак�равана. 



     Прапанавал� пасаду ўрача-дыягноста, я з радасцю згадз�ўся. І вельм�
хутка зразумеў, што не памыл�ўся ў выбары месца – для працы � для
жыцця. Люблю Астравец � л�чу яго сва�м горадам. Тут прыгожа, утульна,
камфортна, цёпла � вельм� зручна.
  Работа намесн�ка галоўнага ўрача – адм� н�ст ратара звязана з
вывучэннем новых паста ноў, медыцынскай дакументацы�, якую вядуць
нашы спецыял�сты. Аднак гэта не азначае, што тэорыя ў маёй рабоце
поў насцю выцясн�ла практыку: пацыенты ў каб� неце дыягностык�
расказваюць пра свае «балячк�», лек�, як�я прымаюць, як яны сябе
адчуваюць � што хвалюе. Іх стан я магу прасачыць па кардыяграме – у
базе нашай бальн�цы яны ёсць у электронным выглядзе. 

     Пытанн� «на засыпку» 
     – Па прафес�� вы ўрач � выконваеце функцы� адм�н�стратара. Што вам
бл�жэй?
    – Цяпер ужо складана выбраць нешта адно – сумяшчаю дзве стаўк� з
таго часу, як пра цаваў у М�ры. У кожнай «сферы» свае плюсы � м�нусы.
Пакуль атрымл�ваецца спалучаць. 
    – Кольк� ў вашых сутках працоўных гадз�н?
   – На рабочым месцы з 8-м� ран�цы да 8-м� вечара, плюс субота да 3-х
гадз�н дня. Так, я сямейны чалавек: маю два�х дзяцей, хутка з’яв�цца
трэцяе – аднак мы з жонкай спраўляемся. Яна разумее спецыф�ку маёй
работы – можа, таму што сама па прафес�� медык. І як добра, што дома
я магу, не пераключаючыся, гаварыць медыцынск�м� тэрм�нам� – яна
разу мее! (Смяецца.)
    – Успомн�це самы, магчыма, адказны дзень на працы.
 – Так�я ў доктара здараюцца амаль што  дзённа. Успомн�лася
падпрацоўка на «хуткай». Едзеш на выкл�к адз�н – � ўсё залежыць тольк�
ад цябе. І з м�галкам� даво дз�лася ехаць, � транспарц�раваць цяжк�х
хворых у М�нск…

    Адна з так�х для медыкаў – новая бальн�ца з
сучасным абсталяваннем.
   Я ведаў пра новыя магчымасц� астравецкай
медыцыны, таму � прыехаў да галоўнага ўрача
мясцовай ЦРБ прас�цца на работу.



         Дзякую за…
 Падказк� мне як маладому к�раўн�ку – былому загадчыку М�рскай
пал�кл�н�к� Л�л�� Дз�ваковай.
 За магчымасць дзял�цца сумненням� � атрымл�ваць мудрыя парады
– былому галоўнаму ўрачу Ашмянскай бальн�цы Яўгену Еўчыцу.
За вопыт � жаданне дапамагчы – урачу функцыянальнай
дыягностык� Астравецкай ЦРБ Веры Комлач.
За добрыя аднос�ны � за тое, што жыву ў Астраўцы, – былому
галоўнаму ўрачу Астравецкай ЦРБ Валянц�ну Тачонаму.
За падтрымку, старанную � якасную работу – калектыву нашай ЦРКБ
на чале з галоўным урачом Уладз�м�рам Мажэйкам.

       Пра перамог�
     Удзельн�чаць трэба ў любых конкурсах – � раённая Дошка гонару для
мяне ў гэтым сп�се. Такое маё меркаванне супадае з бачаннем
адм�н�страцы� нашай бальн�цы. Удзельн�чаць патрэбна, каб ацан�ць
работу, праанал�заваць, што было зроблена работн�кам або
калектывам. А перамога… Кал� яна будзе, то гэта, безумоўна, прыемна
для канкурсанта � важна для нашай ЦРКБ.
  Я быў першым, хто атрымаў абласную маладзёжную прэм�ю
«Прызванне».  
   Астравецкая бальн�ца кожны год удзель н�чае ў конкурсе якасц� �
культуры абслугоўвання насельн�цтва. У вобласц� ў гэтым годзе мы
стал� пераможцам�.
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    – Як адпачываеце?
    – З сям’ёй. І рыбалку люблю, у дзя ц�н стве з бацькам
часта вудз�л�, аднак пакуль вучыўся, зак�нуў гэтую
справу. Вярнуўся да хоб� з год назад. Ужо � жонку
пачаў прывучаць. 
     – Прадоўжыце фразу: кал� б не Астравец, то…
  – Тольк� Астравец. І, папярэджу наступнае ваша
пытанне, тольк� медыцына!
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